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Resum de la Comissió de seguiment del Consell de Barri de la Dreta de l'Eixample 
Sessió ordinària (presencial i virtual) 
 
Lloc: C. València, 307. També per enllaç web   http://salavirtual.barcelona.cat/DT02-

DistricteEixample-Comissi--de-Seguiment-Consell-de-Barri-07112023-1830-3B94 
Data: 07/11/2023 
Hora inici: 19.00 h 
Hora final: 20.30 h 
 
Assistents: 
 
Marta Sendra Ibáñez Consellera Grup Municipal PSC. Presidenta de la Comissió de 

Seguiment 
Xavier Llobet Megias Coreixample. Vicepresident associatiu del Consell de Barri 
Jaume Artigues Vidal Associació de Veïns i Veïnes Dreta Eixample (AVDE) 
Lluis Castañeda 
 

Associació de Veïns i Amics del Passeig de Sant Joan (AVVAAPSJ) 

Mònica Julià Melendo Ciutadana membre de la Comissió de Seguiment 
Pilar Biarge Garcés Ciutadana membre de la Comissió de Seguiment 
Daniel Viadé Andavert Conseller ERC 
Alejandro Muñoz Mateos Conseller PP 
Andreu Parera Ribera Conseller  Trias per Barcelona 
Úrsula Garrido García Consellera Barcelona en Comú 
Mar Trallero Consellera Barcelona en Comú 
Marc Martínez 
Sonia Devesa 

Conseller Tècnic districte. Grup municipal PSC 
Consellera PP (online) 

Salvatore Merino Aragó Respira 
Maria Augusta Barreiro AVVDE 
Amaro Veí Dreta Eixample 
M. Carme Méndez Bota Veïna Dreta Eixample 
Tere Gómez Coordinadora territorial i de convivència de l'Eixample 
Fidel González Tècnic de Democràcia Activa i Participació 
Nuria Hernández Tècnica de barri – Dreta de l'Eixample. Secretària del Consell de 

Barri 
 

ORDRE DEL DIA 

1. Presentació consellera 
2. Presentació procediment renovació Comissió de Seguiment i Vicepresidència 
3. Planificació propers Consells de Barri 
4. Valoració propostes Ordre del Dia pel Consell de Barri aportades al Decidim 
5. Definició de l’Ordre del Dia del Consell de Barri 
6. Torn obert de paraules 
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1. Presentació consellera 

Es tracta de la primera comissió de seguiment del consell de barri del mandat 2023-2026 i es presenta la 
nova consellera del barri de la Dreta de l'Eixample, la Sra. Marta Sendra Ibáñez, del grup municipal PSC. 
Així mateix, es presenten la resta de persones assistents: la resta de consellers i conselleres, 
representants d'entitats i veïns i veïnes del barri. 

 
2. Presentació procediment renovació Comissió de Seguiment: i Vicepresidència  
 
El Fidel González, tècnic de Democràcia Activa i Participació explica el procediment de renovació de la 
Comissió de Seguiment presentació i la Vicepresidència presentació, que es fa amb l'inici del nou mandat. 
Explica què és la comissió de seguiment (òrgan col·legiat), funcions, qui en forma part, com es renova i 
com presentar una candidatura, a través de Decidim.Barcelona, on caldrà estar registrat/da. Qualsevol 
entitat o persona del barri pot presentar candidatura i s'acceptarà (excepte que alguna entitat o persona 
es desestimés per la comissió de seguiment per algun motiu rellevant). Les candidatures es voten en 
conjunt. 
 
També exposa les funcions de la vicepresidència i la seva renovació. Aquest és un òrgan unipersonal, que 
haurà de validar i escollir la comissió de seguiment, en base a una trajectòria reconeguda de la persona 
candidata.  
 
Es farà en 4 fases: 
 
Fase 1: Presentació del Procés. Al proper Consell de Barri (18/12/23). 
Fase 2: Presentació de candidatures. Del 18 de desembre fins a 3 dies abans de la propera comissió de 
seguiment del Consell de Barri.  
Fase 3: Validació de candidatures de la vicepresidència a la Comissió de seguiment del 1r. trimestre de 
2024.  
Fase 4: Votació de candidatures. Consell de Barri 1r. trimestre 2024.  
 
El 18 de desembre, quan s'hagi explicat al Consell de Barri, s'obrirà la plataforma Decidim per presentar 
candidatures.  
 
El vicepresident actual, Sr. Xavier Llobet Megias, ha estat dos mandats vicepresident, el màxim previst, i 
acaba la seva candidatura. El Sr. Llobet agraeix la confiança a la comissió de seguiment actual pel suport 
en aquests dos mandats, considera que s'ha fet una bona feina al barri, anima que es presentin 
candidatures i segueix a disposició pel que es necessiti. 
 
Les entitats pregunten pels càrrecs polítics que assisteixen a la comissió de seguiment i s'informa que tots 
els partits amb representació al districte designen un conseller o consellera a cada barri de forma 
automàtica.  La resta de membres de la comissió de seguiment han de ser votades pel Consell de Barri.  
 
La Sra. Biarge també agraeix el suport i la oportunitat d'haver participat aquests dos mandats com a 
membre de la comissió de seguiment en qualitat de ciutadana a títol individual i agraeix que hi hagi 
representació de tots els partits. 
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3.  Planificació propers Consells de Barri 
 
La consellera confirma que el proper Consell de Barri de la Dreta de l'Eixample serà el 18 de desembre 
de i que la previsió és fer-ne almenys 2 consells de  barri més al llarg del curs. A partir d'aquí es definiran 
els temes que s'han de tractar en els consells de barri propers. 
 
 
 
4. Valoració propostes Ordre del Dia pel Consell de Barri aportades al Decidim 
 
S'han presentat dues propostes: 
 
4.1. Baixem les motos a la calçada. Eduard Parera   
03/03/2023 10:43  
 
Tothom és vianant. La vorera no ha d'estacionar cap conductor la seva motocicleta o bé deixem que hi 
aparquin? Les motocicletes haurien d'aparcar només en les places pintades a la calçada i en pàrquings 
públics o privats? Segons un estudi d'observació realitzat l'abril del 2022, hi ha un incompliment 
sistemàtic dels conductors de motocicleta a les voreres del barri. Necessitem accessibilitat però també 
salut i, és per això que proposo que Recuperem Les Voreres pels vianants. 
https://www.decidim.barcelona/assemblies/barridretaeixample/f/2899/proposals/38174 
 
La consellera diu que aquest tema ha sortit a diversos consells de barri, preguntes i audiències públiques i 
el districte considera que no seria una proposta tema de debat per abordar-lo com un punt de l'ordre del 
dia del Consell de Barri, però que el pot plantejar al torn obert de paraules o a una audiència pública. La 
comissió hi està d'acord, es rebutja la proposta i se li comunicarà a través del Decidim. 
 
4.2. Eix Verd Carrer Girona i Consell de Cent.  Carme Méndez Bota 
04/11/2023 18:13 
 
Manteniment de l'espai verd, neteja i mobiliari urbà. Acabament del eix Carrer Girona entre Mallorca i 
Provença. Càrrega i descàrrega 
https://www.decidim.barcelona/assemblies/barridretaeixample/f/2899/proposals/52172 
 
El Sr. Llobet diu que aquest tema és molt important i afegiria els contenidors d'escombreries, perquè la 
disposició que tenen està comportant perill quan hi ha infants jugant, perquè hi ha falta de visibilitat amb 
els vehicles que passen. Creu que s'haurien de posar a un altre lloc que no sigui al mig dels carrers 
pacificats. 
 
La Sra. Méndez justifica la proposta perquè fa uns mesos que s'han acabat les obres i ja es veuren alguns 
elements deteriorats, espais a millorar, neteja, el tram pendent d'acabar de Girona entre Mallorca i 
Provença i la càrrega i descàrrega. Els senyals indiquen l'horari permès, però no especifica a quina banda 
es pot fer. Demanaria delimitar els espais perquè s'hi aturen vehicles a tot el tram.  
 
La Sra. Julià afegeix que cal cuidar la convivència de vianants amb la mobilitat, ja que al principi es veien 
molt pocs vehicles circulant, però cada cop n'hi ha més. 
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La Sra. Méndez  diu que farà arribar a la tècnica de barri un vídeo on es presencia un camió entrant per 
València al carrer Girona pel mig, no per l'accés lateral habilitat, va fer malbé un banc, va fer marxa enrera 
i va tornar pel carrer València i creu que s'hauria de fer de pagar el mobiliari urbà malmès.  
 
La consellera diu que és un espai nou i un espai al que tothom s'hi ha d'acostumar i veure com es millora.  
Consideren que caldria espera que passi una mica més de temps, que pel desembre seria massa aviat i, 
mentrestant, recollir més informació amb un grup de treball, per tractar-lo més endavant. 
 
El Sr. Llobet diu que caldria treballar-ho una mica més tot en conjunt, que ara seria precipitat. I si 
coneixem una infracció, notificar-la, perquè es cursi la denúncia corresponent. Es pot utilitzar l'APP 
Barcelona a la butxaca. També parla de que els senyals que indiquen la velocitat de vehicles està en el 
sentit dels vehicles a motor. Com que les bicicletes i patinets poden circular en els dos sentits, superen els 
10Km/h i no troben cap senyal que ho limiti en el sentit contrari de la marxa. Tot el que calgui, ell li diu a 
la Guàrdia Urbana i ho transmeten a qui pot prendre les mesures addients. 
 
El conseller tècnic diu que a Sant Antoni es va decidir que un any després fer un consell de barri amb la 
valoració, on es veu tot un cicle de funcionament de l'activitat. Els contenidors s'acaben de posar a 
Consell de Cent i a Girona es posen ara.  
 
La Sra. Méndez diu que una cosa és esperar un any per valorar índex de vehicles, contaminació i altra cosa 
és el dia a dia, que no pot esperar. 
 
El conseller tècnic diu que el dia a dia s'estan rebent suggeriments i problemes detectats i s'estan 
treballant. Tot el que es digui s'estudia per millorar l'espai. La consellera diu que tot el que sigui com va la 
mobilitat, la convivència, els espais, la neteja i el dia a dia, no cal esperar, que es comuniqui al districte per 
estudiar les millores que calgui.  
 
5. Preparació de l’ordre del dia del Consell de barri  
 
Valoració de temes per tractar al proper Consell de Barri. 
 
Tenir en compte temes que s'hauran d'abordar properament i que comprometran els propers Consells de 
Barri: 
 
- PAM-PAD - Pla d'actuació de districte i pressupostos participatius (1r. trimestre de 2024).   
- Valoració eixos verds, quan es compleixi un any de l'acabament de les obres (2n. trimestre de 2024). 
 
1. Un tema que va quedar pendent és el de la Infància al barri. Es va fer una reunió de la comissió de 
treball designada per preparar els temes que s'haurien de treballar i les dades necessàries, però cal 
treballar-ho més.  La consellera diu que aquest tema s'ha d'abordar partint d'un treball previ, que 
prèviament un grup de persones decideixi quines informacions es podrien donar pel que fa a l'estat de la 
infància al barri. Proposa mantenir la comissió de treball per abordar el tema en un futur consell de barri, 
quan estiguin més definides les dades i el que volem tractar. 
 
La Carme Méndez pregunta si la comissió de seguiment sortint pot decidir un tema a tractar a un consell 
de barri futur en que ha de decidir les temàtiques la futura comissió de seguiment. El reglament no diu res 
al respecte, s'ha d'acordar quan es proposin els temes de treball.  
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El conseller tècnic i la consellera diuen que el consell de barri sobre la infància està pendent d'aquest 
mandat i que, per la feina feta i per respecte a les que ho van iniciar, volen assumir el compromís i ho 
plantejaran com a equip de govern.  
 
En Fidel González explica que es poden fer entre dos i quatre consells de barri a l'any pel que, si la 
comissió de seguiment ho considera necessari, es poden programar fins a quatre.  
 
2. L'Associació de Veïns i Veïnes de la Dreta de l'Eixample proposa un tema: l'habitatge de luxe al barri. 
Han elaborat un estudi que voldrien presentar i fer unes quantes propostes. 
3. La Generalitat farà unes obres d'accessibilitat de l'estació de metro de Passeig de Gràcia i vindran a 
explicar en què consisteixen i les afectacions que causarà a l'entorn.  
 
La Carme Méndez demana si es pot aprofitar perquè expliquin la previsió d'accessibilitat de l'estació de 
Verdaguer. El conseller tècnic diu que demanaran informació. En Lluis Castañeda demana, com a AVAPSJ, 
que el districte esbrini amb qui han de parlar per dialogar, abans de dissenyar el projecte,  sobre com 
creuen que haurien de fer-se les obres a la sortida de Verdaguer. És una demanda històrica i volen parlar-
ne i fer propostes. Intentaran esbrinar-ho i, si tenen resposta, la donaran. Es va dir que anava lligat a les 
obres del Tramvia, perquè Verdaguer serà un intercanviador i aprofitarien per arreglar l'estació. El 
conseller diu que al Consell de Barri d'El Fort Pienc de dijous, a petició del veïnat, es parlarà de les obres 
del tram i que potser allà es pot aprofitar per demanar-ho.  Es pot seguir online o veure'l després. La 
Carme Méndez diu que potser es podria fer una sessió informativa al veïnat de La Dreta, fins i tot online, 
tal com es va fer quan van començar les obres del tramvia, per explicar com continua, ja que afecten al 
barri.  
 
La consellera proposa la següent ordre del dia, que és acceptada per la comissió de seguiment: 
 

1. Informe del regidor (10') 
2. Presentació procediment renovació Comissió de seguiment i Vicepresidència 
3. Obres d'accessibilitat de l'estació de Passeig de Gràcia 
4. Presentació de l'AVVDE de l'Informe sobre l'habitatge de luxe (15-20' i preguntes del públic) 
5. Torn obert de paraules 
 

 
6. Torn obert de paraules  
 
En Jaume Artigues, de l'AVVDE diu que tenen una petició d'entrevista del Síndic de Greuges en relació al 
carrer Girona, l'estat i les condicions en que es troba. N'informaran. Sobre el tema de l'habitatge de luxe, 
van tenir una discussió important amb el Mercat de la Concepció, ja que una de les raons de la davallada 
del mercat pot ser pel canvi d'hàbits de públic, pels canvis sociològics al barri respecte al turisme i 
l'habitatge de luxe, que no és veïnat sinó passavolants. El dia 30 de novembre a les 18 h faran una 
presentació del llibre Últims dies de l'Eixample a l'Espai Línia, molt en relació amb tot el que està passant 
al barri amb l'habitatge. 
 
En Xavier Llobet vol agrair tothom qui el va recolzar en la seva candidatura com a vicepresident de la 
comissió de seguiment. 
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La Tere Gómez informa que, a partir d'una petició de l'AVVDE de fer ús dels jardins del Taller Masriera, a 
l'entrada del carrer Bailèn, el districte ha fet una llicència extraordinària on es contempla els usos es 
poden fer en aquell petit espai. Es podran fer tres tipologies d'activitats, totes de format reduït: àpats 
(dinars, sopars...), mostres o exposicions i conferències, xerrades i activitats musicals, amb uns 
aforaments determinats en funció dels elements que s'hi posin: àpats 70 persones, mostres 88 persones i 
conferències fins a 200 persones.  Es poden fer 12 activitats anuals, a comptar des de que s'ha fet la 
primera. S'ha de complir tota la normativa a nivell acústic, de vies d'evacuació, cabines sanitàries i tots els 
requeriments tècnics. Les entitats interessades a fer-hi alguna activitat poden demanar llicència 
presentant per registre el formulari FE03  https://www.bcn.cat/recursos/tramits/SSTT_VP/FE03.pdf 
degudament complimentat i signat, amb 60 dies d'antelació, segons diu la normativa.  
 
En Jaume Artigues diu que a la llicència deia que hi hauria un lavabo però el districte no el va 
proporcionar. S'especifica que ha de ser portàtil, però el districte no ha posat cap cabina. La Tere Gómez 
especifica que les llicències es condicionen a tots els requeriments tècnics i que el districte no pot posar 
totes les infraestructures que necessiten les entitats peticionàries ja que no disposa de pressupost 
suficient. 
 
En Xavier Llobet demana que es faci pedagogia del que és un eix verd, un espai nou de la ciutat que hem 
d'aprendre a utilitzar i conviure. I, si volem una ciutat neta, recomana utilitzar l'APP BCN a la butxaca.   
 
 
 
Barcelona,  27 de novembre  de 2023  

 

 

 

Nuria Hernández Casado 

Secretària del Consell de Barri Dreta de l'Eixample  
 

https://www.bcn.cat/recursos/tramits/SSTT_VP/FE03.pdf

